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Werkgroep is nu 
een stichting 
De werkgroep Red de Wieringermeer is  in
september de  Stichting  Red de  Wieringer-
meer  geworden.  Als  stichting  en
rechtspersoon kunnen we  nu  gerechtelijke
stappen ondernemen. 
Het voornaamste doel van onze stichting is:
het  beschermen  van  het  weidse  open
(agrarisch)  cultuurlandschap  van de  enige
Zuiderzeepolder, de Wieringermeer. 
Dat  willen  we  onder  meer  bereiken  door
plannen voor (verdere)  aantasting  van het
open  karakter  van  dit  landschap  door
bijvoorbeeld  grootschalige  datacenters  en
kassen, tegen te houden.  

Visie
Wat is  de visie van onze stichting? Hieronder
de belangrijkste punten. De uitgebreide visie is
te lezen op onze site Reddewieringermeer.nl

1.De Wieringermeer is een landelijk gebied en 
dient    dat te blijven.
2. Wij willen een democratisch proces met 
betrekking tot ingrijpende ruimtelijke 
ontwikkelingen in onze gemeente. 
3. Wij willen een Wieringermeer met land-
schappelijk ingepaste gebouwen, die passen bij
de schaal van dat landschap. (Datacenters met 
gebouwen van 15 of zelfs 50 ha passen daar 
niet in). Wij willen dan ook geen verdere 
uitbreiding van Agriport. 
4. Wij willen dat de participatie van de burgers
bij de nieuwe Omgevingsvisie ook terug te 
zien is in die Omgevingsvisie.

Geen uitbreiding datacenters
Waarom zijn wij tegen de uitbreiding van 
Datacenters en Agriport?

 De datacenters verpesten het landschap
in de Wieringermeer.

 

Hervatting edities 
Dit  is  het  1e nummer  na  enige  maanden
stilte.We zijn druk geweest met het oprichten
van  een  stichting.  om  als  officiële  partij
bezwaar en beroep in te  kunnen stellen bij
verschillende instanties.
We willen weer regelmatig uitkomen om u
op  de  hoogte  te  houden  van  de  actuele
ontwikkelingen  in  onze  mooie  Zuiderzee-
polder.  

 Meer datacenters zijn niet nodig. Er is
nu  al  een  overcapaciteit  ten  opzichte
van  het  datagebruik  in  Nederland.
Slechts  25  tot  35%  van  de  totale
datacentercapaciteit  in  Nederland
wordt ingezet voor Nederlandse data.  

 De  datacenters  leveren  minder  ar-
beidsplaatsen per ha op, in vergelijking
met andere bedrijven in Nederland. 

 De datacenters verbruiken gigantische
hoeveelheden  groene  energie.  De
vestiging  van  Microsoft  op  Agriport
verbruikt  net  zo  veel  als  een
middelgrote stad als Alkmaar. 

 Datacenters  kopen  alle  duurzame
energie die grootschalig in Nederland
gewonnen wordt. Dit doen zij voor een
fractie  van  de  prijs  die  de  wij,  de
gewone consument, moet betalen. .

 Het grootste deel  van de energie  van
datacenters wordt omgezet in warmte.
Deze  warmte  wordt  door  beide
(Google  en  MS)  nauwelijks
hergebruikt,  maar  geloosd  op  het
oppervlaktewater  (Google)  of
rechtstreeks naar de lucht (MS). 

Steun ons tegen de bouw van 



nieuwe datacenters en uitbreiding 
van Agriport  Wordt donateur! 

U kunt een donatie overmaken naar 
NL91 RABO 0373 1519 85 
ten name van Stichting Red de 
Wieringermeer.



Ontwikkelingen 
na raadsbesluit
Op  29  juni  heeft  de  meerderheid  van  de
gemeenteraad  ingestemd  met  het  be-
stemmingsplan  van  55  ha  voor  een  3e

datacenter Microsoft op B1, ten western van
de A7. Het wachten was toen op de officiéle
vaststelling  en  publicatie  daarvan  door
B&W,  zodat  we  er  beroep  tegen  zouden
kunnen indienen.

De provincie haalde echter een streep door het
bestemmingsplan, omdat de bouw en gebruik
van het datacenter tot veel te veel autoverkeer
op de kruising van Agriport met de provinciale
weg  zou  leiden.  De  provincie  wil  dat  de
gemeente  het  bestemmingsplan  op  dat  punt
aanpast.  Zo  lang  dat  niet  gebeurt,  is  het
bestemmings-plan niet geldig. 
De provincie kan dit doen omdat zij daar een
eigen  belang  bij  heeft,  doordat  zij  de
provinciale weg beheert. 

Misleiding raad
De provincie had haar bewzaren al eerder
in een zienswijze al duidelijk gemaakt aan de
gemeente,  maar  B&W  en  de  coalitiepartijen
deden het in de raads-vergadering van 29 juni
voorkomen,  alsof  er  op  het  laatste  moment
overeenstemming  met  de  provincie  was
bereikt.  Feitelijk  hebben zij  de  raad hiermee
dus  misleid,  want  de  provincie  bleek  hier
helemaal niet akkoord te zijn. 
Hierop  heeft  B&W  de  raad  in  september
voorgesteld om bij de Raad van State in beroep
te  gaan  tegen  het  besluit  van  de  provincie,
waar de meerderheid mee instemde. Uitspraak
daarover duurt  ongeveer een jaar.
 B&W durfde hierbij opnieuw te beweren dat 
zij tussentijds wel tot overeenstemming met de
provincie zou komen, maar deed dit opnieuw 
zonder er argumenten voor aan te dragen. 

Bouw 2e datacenter Microsoft 
‘gedooogd’
Half  augustus maakte de  provincie opeens
bekend  dat  zij  een  zogeheten  ‘gedoog-
beschikking’ heeft afgegeven aan Microsoft
voor de bouw van haar 2e datacenter op Het
Venster, ten westen van de A7.     

Bron: Site Hollandskroon.nl  1 nov.2020

Microsoft  had  voor  de  bouw  al  wel  een
aanvraag  voor  een  omgevingsvergunning
ingediend,  maar zij  vonden dat zij  te  veel
vertraging  met  de  bouw  opliepen,  omdat
deze vergunning eerst bij de gemeente was
ingediend.  In het  voorjaar  van  2021 bleek
echter  dat  deze  door  de  provincie  moest
worden beoordeeld. 

Begin  augustus  diende  Microsoft  daarop  een
verzoek  bij  de  provincie  in,  om   alvast  te
mogen  beginnen  met  de  bouw  van  haar  2e

datacenter.  (Microsoft  was  daar  eerder  op  2
manieren overigens al mee begonnen, door de
aanleg van de bouwkeet met een parkeerplaats
van ca 2 ha (!)  op het naastliggende perceel
B1 en met het bouwrijp maken en aanleggen
van kabels op Het Venster, voordat de gemeen-
te  een  besluit  over  de  bij  haar  ingediende
omgevingsvergunning had genomen. 
De gemeente had die werkzaamheden eerder in
december 2020, al een keer stilgelegd).

Eén miljoen per maand
Microsoft vond nu dat het niet aan haar lag, dat
er  vertraging  in  de  besluitvorming  over  de
omgevingsvergunning  was opgetreden  en gaf
aan dat ze daar financieel een miljoen Euro per
maand bij inschoot. 



De provincie kan een beschikking verstrekken
om de bouw van een werk alvast te beginnen,
als ze denkt dat de vergunning ervoor wel snel
verstrekt zal worden. Dat kan ze doen als de
aanvrager  financiëel erg benadeeld wordt door
vertraging in de vergunningverlening.  
Welnu, de provincie verwacht dat zij de omge-
vingsvergunning  binnen  afzienbare  tijd  zal
verlenen. De provincie kon dan weinig anders
dan  instemmen  met  het  gedoogverzoek  van
Microsoft.  Bezwaar  of  beroep  hier  tegen  is
helaas  niet  mogelijk.   Daarop  moet  worden
gewacht  tot  er  een  besluit  over  de  omge-
vingsvergunning is genomen.   Microsoft mag
het gebouw echter nog niet in gebruik nemen. 

BouwacƟviteit op het Venster 20-11-21
Foto J.G. Meijles

         
Bouwkeet illegaal 
In december 2020 heeft de werkgroep ‘Red
de Wieringermeer’ een handhavingsverzoek
bij de gemeente Hollands Kroon ingediend
om de bouw van een bouwkeet van 3 ver-
diepingen van  Microsoft op perceel B1 aan
de Cultuurweg in Middenmeer stop te zet-
ten. Later heeft de werkgroep het handha-
vingsverzoek nog uitgebreid met een asfalt-
weg, een parkeerplaats en een aarden wal.

Microsoft anticipeerde met de bouw ervan op
B1  op  het  verkrijgen  van  een  omgevings-
vergunning voor de bouw van een datacenter
op het er naast gelegen perceel ‘Het Venster’.
Een  bouwkeet  is  toegestaan  als  deze  wordt
opgericht  op of  in  de  onmiddelijke  nabijheid
van het perceel waar een bouwverguning voor
is afgegeven.

De bouwkeet werd echter geplaatst op 300 m
afstand van ‘Het Venster’ en voldeed daarmee

niet aan het criterium op of in de onmiddelijke
nabijheid.  Daarbij  heeft  het  perceel  B1 heeft
een  agrarische  bestemming  en  daarop  mag
sowieso  niet  zo  maar  en  gebouw  neergezet
worden. 

De  bouwkeet  op  300  m  van  Het  Venster
Foto J.G. Meijles

Hollands Kroon heeft het handhavingsverzoek
afgewezen  en  introduceerde  in  de  afwijzing,
om onduidelijke redenen,  de term  ketenpark,
waarvan  d  enaleg  wel  toegestaan  zou  zijn.
Omdat wij geen direct belanghebbende waren
(we wonen niet aan de Cultuurweg en waren
ook  geen  rechtspersoon  met  een  belang)
waren we niet in staat om een beroep hiertegen
door te zetten. 

Illegale  parkeerplaats  naast  de  bouwkeet.
Foto J.G. Meijles

Ondertussen  heeft  de  Omgevings  Dienst
Noordzee  Kanaal  Gebied  een
gedoogbeschikking  afgegeven  aan  Microsoft,
zodat  deze in afwachting van een definitieve
omgevingsvergunning  met  de  bouw  op  ‘Het
Venster’  kon  beginnen.  Daarbij  gebruikt
Microsoft  ook  de  bouwkeet,  welke  in  onze
ogen niet voldoet aan de eis dat deze zich op of
in de onmiddelijke nabijheid van Het Venster
bevindt.  



Ligging bouwkeet t.o.v. Het Venster

De  werkgrope  is  inmiddels  een  stichting
geworden  en daarmee een rechtspersoon.  De
stichting  zal  daarom  opnieuw   een  handha-
vingsverzoek tegen de bouwkeet op B1 bij de
gemeente indienen. 

We hebben  nu  namelijk,  in  tegenstelling  tot
vorige  keer,  nu  wel  de  mogelijkheid  om bij
afwijzing  daarvan  in  beroep  te  gaan  bij  de
Raad  van  State.  De  gemeente  zal  dus  met
goede argumenten moeten komen.

Energiebesparing?
Halverwege de zomer van 2021 werden de
inwoners van de gemeente Hollands Kroon
verrast met een energie bespaarkrant.  Vol
met  tips,  mogelijkheden om het eigen huis
zo duurzaam mogelijk te verwarmen en te
isoleren. Na de eerdere zonnepanelen acties
van  de  gemeente  een  prijzenswaardig
iniatief zo op het  eerste gezicht, duurzaam
wonen en leven is uiteindelijk toch van groot
belang in de strijd om ons klimaat leefbaar
te houden! 

In deze krant werden een aantal mogelijkheden
aangereikt om onze energie kosten omlaag te
brengen en zo een bijdrage te leveren aan een
beter klimaat. Een mooi en goed initiatief met
zelfs de mogelijkheid het eigen huis gratis te
laten beoordelen door iemand met verstand van
zaken.  Kijk  aan,  ook  een  voorwoord  van  de
desbetreffende wethouder duurzaamheid, eens
zien wie dat is en wat hij schrijft (in de kern).

Wethouder duurzaamheid   
”Het afgelopen jaar hebben we hard gewerkt 
aan plannen om Hollands Kroon uiterlijk in 
2050 aardgasvrij te krijgen.  Maar geen 

paniek  Het is goed om je te realiseren dat we 
hiervoor in principe tot 2050 de tijd hebben. 
Dat is nog bijna 30 jaar.  In die tijd kun je 
beginnen met de quick wins: maatregelen die 
makkelijk uit te voeren zijn en meteen veel 
effect hebben. En dan stap voor stap het 
energieverbruik zo ver mogelijk naar beneden
brengen. 

Mijn eigen huis, een oude boerderij,  pak ik
ook zo aan. Toen een aantal kozijnen vorig
jaar aan vervanging toe was, kozen we in één
moeite  door  voor  isolatieglas.  Daar  hebben
we  veel  plezier  van:  het  levert  meer  woon-
comfort  op  én  een  lagere  energierekening.
De volgende stap waar we mee bezig zijn, is
gevelisolatie.  

Ondertussen  gaan  we  in  Hollands  Kroon
ontdekken welke initiatieven op ons afkomen.
De  huidige  mogelijkheden  om  bestaande
woningen van het aardgas af te krijgen,  zijn
nog  niet  voor  iedereen  interessant.
Een  warmtepomp  is  bijvoorbeeld  vrij
kostbaar.   Met  de  energiescans  die  we
beschikbaar  stellen  krijg  je  inzicht  in  de
maatregelen die je kunt nemen, de verwachte
kosten en de opbrengsten. Zie deze krant als
een voorproefje.    Succes!      Theo Meskers,
Wethouder duurzaamheid”

 

Bij het lezen van deze krant bekroop schrijver
dezes wel heel sterk het gevoel dat inwoners en
potentiële kiezers in Hollands Kroon totaal niet
serieus  genomen  worden.  De  wethouder
economie,  die met niet-aflatende-inzet de on-
derste steen boven haalt om datacenters binnen
te  halen  op  de  terreinen  van  het  bevriende
Agriport en daarbij inwoners, buurtgemeentes
enz.  rücksichtlos  passeert,  is  dus  ook
wethouder duurzaamheid.   Een volstrekt onge-
loofwaardige  combinatie  van  portefeuilles.
Want tegelijkertijd  bevordert hij vestiging van



Datacenters die extreme hoeveelheden energie
opslurpen  en  alle  warmte  daarvan  naar  de
omgeving  uitstoten.  Dit   in  plaats  van  die
restwarmte  op  Agripor  aan  de  kassen  te
leveren. Alleen de heer Meskers zelf zegt daar
nog in te geloven. 

Maar  die  datacenters  kunnen  veel  beter  bij
steden  gezet  worden,  waar  men  al  flink  ge-
vorderd is  met (her-)gebruik van restwarmte
voor stadsverwarming, in plaats van de lucht
boven  de  Wieringermeer  te  verwarmen.
En  deze  man  is  wethouder  duurzaamheid?
In Hollands Kroon is kennelijk alles mogelijk..

Huisvesting  arbeids-
migranten.  Deel  1
Over  de  noodzaak  om   arbeidsmi-
granten  ons land  binnen te halen en
ook  te  huisvesten  is  al  veel  gezegd  en
geschreven.  Het  feit  dat  deze  mensen
bereid zijn om flink ver van huis hier in
het land werk te doen wat niet al te goed
betaald  werden  en  tevens  zo  gretig
waren om hier te komen, dat ze vaak de
uiterst  gebrekkige  huisvesting  (  in  de
eerste  jaren)  accepteerden,  maakte  het
voor  een  flink  aantal  arbeidsbemid-
delaars,  projectontwikkelaars,  make-
laars  en  ook  bedrijven  zeer
aantrekkelijk om deze  mensen aan het
werk te zetten, temeer daar deze mensen
ook vaak nog hard wilden werken.

Schrijnend
Schrijnende toestanden met betrekking tot
(prijzige)  huisvesting  waren  daarvan  het
gevolg. Deze was regelmatig illegaal en de
registratie  bij  gemeentes  liet  enorm  te
wensen  over.  Maar  gaandeweg  werd  de
regie overgenomen door  gemeentes,  al  is
nog lang niet overal de situatie zoals men
die zou wensen.

De inwoners van de gemeentes waar flinke
aantallen  arbeidsmigranten  kwamen  te
wonen, wisten niet  wat ze overkwam, de

eerste  tijd  voornamelijk  Polen,  waaraan
niet  de eis werd gesteld de taal enigszins
machtig  te  zijn.  Ze  hadden  weinig
uitgaansmogelijkheden  en  mede  daardoor
lustten ze wel een stevige slok na hun werk
in hun schamele accomodaties.  Ze waren
ook  met  zekere  regelmaat  betrokken  bij
zware  verkeersongelukken.  Zij  bevonden
zich vooral  in  eigen kring en  niet  in  het
plaatselijke  verenigingsleven.  Kortom  er
ontstonden  2 gescheiden werelden en dat
is het tot nu toe. 

Kloof
Hoewel  er  begrip  was  van  de  inwoners
voor het feit dat deze mensen nodig waren
en  voor  het  feit  dat  deze  mensen  hier
kwamen om geld te verdienen wat ze thuis
niet  konden verdienen  bleef  er  een  grote
kloof  tussen  deze  mensen  en  de  ge-
meenschappen waar ze kwamen te wonen.
Eén en ander werd door de gemeentelijke
politiek  niet  juist  ingeschat  en  begeleid,
waardoor  de  inwoners  het  gevoel  kregen
dat  economie,  geld  verdienen  door
ontwikkelaars  en  bemiddelaars  enz  veel
belangrijker was als hun eigen wel en wee,
Daar  kwam  nog  bij  dat  er  voor  hun
kinderen,  de  eigen  jeugd,  starters,  totaal
geen  woningen  werden  gebouwd  en/of
beschikbaar  waren,  terwijl  voor  deze
arbeidsmigranten  de  onderste  steen  voor
huisvesting vaak boven wordt gehaald.

Zo ook en vooral in de gemeente Hollands
Kroon,  waarin  Agriport,  royaal  onder-
steund door het college van burgemeester
en  wethouders,  voor  de  kassen  flinke
hoeveelheden  arbeiders  nodig  had.  Ook
hier was er in het begin slechte registratie,
slechte huisvesting maar dit  werd allengs
beter. Wel kwalijk was het dat in de dorpen
de  vrijkomende  koopwoningen  door
projectontwikkelaars  en  andere  personen
werden  opgekocht  en  volgepropt  met
arbeidsmigranten. Hetzelfde gebeurde met
recreatiewoningen, oude hotels. Zelfs grote
passagiersboten  werden  gevuld  met
arbeidsmigranten. Begeleiding? 
Nul komma nul. 



Deze  ontwikkelaars  en  bemiddelelaars
hadden Eurotekens in de ogen, met maar
één  belang,  namelijk  hun  eigen  porte-
monnee.  Die  hadden  er  totaal  geen  pro-
bleem mee dat de ontevreden bevolking in
de  dorpen  niet  bepaald  wist  wat  ze
overkwam.  Zij  werden  daarbij  ook  nog
gesteund  door  het  zakelijke  college  van
Hollands  Kroon,  de  heren  Meskers  en
Groot  voorop  en  de  burgemeester  op  de
achtergrond. Zij hadden vooral begrip voor
de behoeftes en uitbreidingsdrang van het
bevriende Agriport…. Daar tegenover staat
het  schrijnende  voorbeeld  van  een  een-
voudige  vrachtwagen chauffeur  die  abso-
luut niet op bedrijventerrein de Schelphorst
mocht  wonen,  want  dat  zou  niet  in  de
bestemming van dit gebied passen. En toen
opeens in  Medemblik Actueel  dit  bericht
op 26 februari 2019:

Arbeidsmigrantenhotel,  1200  personen,
Wieringerwerf

“Klaas  de  Leeuw  van  De  Leeuw
Projectontwikkeling uit Anna Paulowna
heeft  bij  de  gemeente  Hollands  Kroon
een plan ingediend om een groot hotel
voor  arbeidsmigranten te realiseren op
bedrijventerrein  Robbenplaat  bij
Wieringerwerf. 
Nu  nog  worden  in  enkele  dorpen  veel
woningen gekocht voor de huisvesting van
buitenlandse  werknemers.  Met  het  plan
van  De  Leeuw  kunnen  de  woningen
worden ontzien. Ook maakt grootschalige
huisvesting het mogelijk om voorzieningen
te  realiseren,  zoals  recreatie-  en
sportfaciliteiten.

Er  ligt  een  concreet  plan  voor
Robbenplaat.  De  gemeente  Hollands
Kroon  heeft  De  Leeuw  gevraagd  dat
plan snel in te dienen……..”

(Wordt vervolgd).

Project Achteroever

Wie weet wat er speelt ?                

Wij zijn op zoek naar informatie over 
plannen om op korte termijn te starten 
met het uitkopen van boeren langs de 
Noorderdijkweg in de Wieringermeer. 
Dit ten behoeve van het Achteroever 
project. 

Het Achteroever project zou inhouden dat
de  strook  landbouwgrond  tussen  de
Noorder-dijkweg en de Lage en de Hooge
Kwelsloot,  omgezet  wordt  naar
natuurgebied  en  als  compensatie  gebied
om  tegendruk  te  geven  aan  het  zoute
kwelwater. (Zie figuur hieronder). 

Wij willen hier graag het fijne van weten. 

Heeft u informatie voor ons die u wilt delen,
wilt u ons dan benaderen? Dit kan via de mail:
reddewmeer@gmail.com of onze website.  




